
Protokół Nr XVIII/2020 

z obrad sesji  

Rady Miejskiej w Zabłudowie VIII kadencji 

w dniu 21 maja  2020 roku 

 

(w sali gimnastycznej Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Zabłudowie) 

Początek obrad - godz.10.00 

W sesji uczestniczą: 

Rada w składzie:  

1. Aleksiejczuk – Szotko Marta     radna 

2. Borowski Jan     radny 

3. Charytoniuk – Michiej Grażyna   I wiceprzewodnicząca Rady 

4. Dobiecki Paweł     radny 

5. Drewnowski Dariusz Jacek    radny 

6. Giermaniuk Włodzimierz    radny 

7. Iwanowicz Agnieszka      radna 

8. Kalinowski Marcin      II wiceprzewodniczący Rady 

9. Kuna Antonina      przewodnicząca Rady 

10. Kuźmicz Zdzisław     radny 

11. Kużel Justyna      radna 

12. Lewkowicz Janusz      radny 

13. Michalczuk Andrzej      radny 

14. Murawska Edyta Bogusława    radna 

Radni nieobecni: 

Nikołajuk Mariusz     radny 

Kierownictwo organu wykonawczego gminy, w osobach:  

 Burmistrz–      Adam Tomanek 

 Zastępca Burmistrza    Wiesław Dąbrowski, 

 Skarbnik Gminy     Jolanta Iwaniuk 

 Kierownik Referatu Gospodarki  

Komunalnej  Urzędu Miejskiego  

w Zabłudowie      Lech Krzymiński 

 

Listy obecności uczestników sesji - w załączeniu. 

 
Obradom przewodniczy Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Zabłudowie –Antonina Kuna. 



Otwarcie sesji i przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady dokonała otwarcia obrad cytując formułę: „Otwieram XVIII sesję 

Rady Miejskiej VIII kadencji”, po czym przywitała przybyłych na posiedzenie gości, a 

także burmistrza, skarbnika.  

Prowadząca obrady, na podstawie listy obecności stwierdziła, że ilość obecnych 

radnych na sali obrad zabezpiecza regulaminowe quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał 

Pani Przewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali porządek obrad wraz 

zawiadomieniem o sesji. Następnie zwróciła się z pytaniem o wnioski w sprawie jego 

zmiany. 

Burmistrz wniósł o dodanie do porządku obrad punktu pn. „ Rozpatrzenie uchwały w 

sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego”.  

Rada w wyniku głosowania 14 głosów „za” przyjęła wniosek zgłoszony przez Burmistrza.  

Radny Andrzej Michalczuk zwrócił się z wnioskiem o dodanie do porządku obrad 

punktu pn. „Rozpatrzenie wniosku o przeprowadzenie audytu zewnętrznego  Referatu 

Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego w Zabłudowie celem sprawdzenia 

prawidłowości działań i organizacji, kontroli wydatkowanych środków finansowych oraz 

zarządzania mieniem Gminy Zabłudów”. 

W dyskusji  wypowiadali się radni  oraz pracownicy Urzędu Miejskiego w Zabłudowie. 

Wystąpienia dotyczyły uprawnień Rady, co do zlecania audytu wewnętrznego referatu 

Urzędu Miejskiego w Zabłudowie. Reasumując rozważania w tym temacie, 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnego Andrzeja Michalczuka  o wyrażenie zgody 

na przeniesienie tematu związanego z rozpatrzeniem jego wniosku  na kolejną sesję 

Rady Miejskiej w Zabłudowie. Poinformowała, że w międzyczasie wystąpi  do radcy 

prawnego o wydanie opinii w sprawie wniosku radnego Andrzeja Michalczuka.  

Radny Andrzej Michalczuk wycofał swój wniosek.  

W związku z powyższym porządek obrad przedstawiał się następująco:  
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Informacja Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych  
w okresie międzysesyjnym. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż w związku z zagrożeniem epidemiologicznym nie 

pełniła dyżurów w biurze Rady. Działania Pani Antoniny Kuny w omawianym okresie polegały 

na przygotowaniu  obrad XVIII sesji oraz udziale we wspólnym posiedzeniu komisji. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, a 
zwłaszcza z wykonania uchwał Rady 

Burmistrz swoje wystąpienie rozpoczął od wyczytania zarządzeń, które wydał w okresie 

międzysesyjnym. Następnie poinformował Radę o działaniach podjętych przez Urząd Miejski 

w Zabłudowie oraz gminne jednostki organizacyjne w związku z ogłoszeniem na terenie kraju 

stanu zagrożenia epidemiologicznego: 

 Miejski Ośrodek Animacji Kultury w Zabłudowie opublikował stronę internetową pod 

nazwą Zabłudowskie Archiwum Cyfrowe, będącą efektem wielomiesięcznej pracy 

osób zatrudnionych w tej placówce; 

 Miejska Biblioteka Publiczna w Zabłudowie  nawiązała współpracę z Książnicą 

Podlaską. W wyniku tych działań mieszkańcy  Gminy mają dostęp do szerokiego 

zasobu cyfrowego tej instytucji. Ponadto Biblioteka w Zabłudowie, po wcześniejszym 

umówieniu wydaje swoim czytelnikom pakiety składające się z 5 książek; 

 W szkołach prowadzonych przez Gminę Zabłudów, po konsultacjach z rodzicami i 

nauczycielami zawieszono także naukę w oddziałach przedszkolnych. Ponadto w 

szkołach zaplanowano cykl konsultacji dla uczniów klas  ósmych, w późniejszym 

terminie odbywać się będą także konsultacje dla pozostałych uczniów. 

Kontynuując Burmistrz wymienił postępowania przetargowe, które toczyły się w okresie 

międzysesyjnym: 

 Przetarg na dostawę samochodu ratowniczo – gaśniczego dla jednostki OSP w 

Zabłudowie; 

 Przetarg na termomodernizację świetlic wiejskich w: Kaniukach, Koźlikach i 

Rzepnikach; 

 Przetarg na dostawę kruszyw na cele bieżącego utrzymania dróg. 



Pan Adam Tomanek poinformował o przygotowywanych przetargach na  rozbudowę 

systemu wodno – kanalizacyjnego oraz na montaż ogniw fotowoltaicznych na budynkach 

użyteczności publicznej. 

Kontynuując Burmistrz poinformował o swoim udziale w zdalnej konferencji organizowanej 

przez Zarząd Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego (BOF). Na spotkaniu przedstawione 

były działania planowane  na kolejną perspektywę finansową.  Jednym z obszarów jest 

zarządzanie kryzysowe. Projekt  ma na celu umożliwić zabezpieczenie  się na wypadek 

wystąpienia kataklizmów. Działania będą prowadzone  za pośrednictwem jednostek OSP.  

Innym pomysłem jest retencja. Potrzeba ta pojawiła się w związku z często nawiedzającymi 

nasz region suszami. Ponadto, w związku z problemami w odbiorze osadów ściekowych 

planowane jest zadanie, które będzie miało na celu odbiór i utylizację osadów ściekowych z 

gmin będących członkami BOF. 

Pan Adam Tomanek poinformował radnych o uzyskanym wsparciu z programu rządowego w 

ramach, którego zakupiono komputery, które mają wspomóc uczniów szkół podstawowych 

w nauce zdalnej.  Został ogłoszony kolejny konkurs w ramach, którego można uzyskać 

wparcie nauki zdalnej. Gmina przystąpi do tego konkursu. Gmina Zabłudów złożyła także 

wniosek na dofinansowanie transportu publicznego w ramach programu rządowego.  

Na prośbę radnego Pawła Dobieckiego Burmistrz poinformował o pozytywnym rozpatrzeniu 

wniosku Gminy Zabłudów o dofinansowaniu 50% budowy dróg w ramach Funduszu Dróg 

Samorządowych (FDS).  Gmina złożyła wniosek  na trzy drogi. Najwyżej notowana była droga 

Kudrycze – Zabłudów. To czy Gmina będzie wykonywać wszystkie trzy drogi na raz zależało 

tylko od możliwości jej budżetu. Po dogłębnej analizie, ostatecznie w odpowiedzi  do 

Wojewody Podlaskiego  wskazana została droga Zabłudów – Kudrycze. Na liście 

beneficjentów znalazły się także dwie drogi powiatowe przebiegające przez obszar gminy 

Zabłudów. Gmina będzie współuczestniczyć finansowo w ich budowie, co także stanowi duże 

obciążenie dla jej budżetu. 

Sprawy różne 
Radny Jan Borowski zwrócił uwagę na potrzebę budowy drogi Zabłudów – Nowosady, na 

którą  została przygotowana dokumentacja. 

Radny Paweł Dobiecki nawiązując do poruszonego na posiedzeniu komisji  tematu 

czasowego wyłączania oświetlenia ulicznego  wyraził swój sprzeciw. Stwierdził, że nie po to 

Gmina wymieniała lampy na energooszczędne, by je teraz gasić w nocy.  Zdaniem radnego 

sama wymiana lamp wygenerowała już oszczędności, gdyż te nowe są bardziej ekonomiczne. 

Burmistrz nawiązując do wypowiedzi radnego Pawła Dobieckiego  stwierdził, że prosząc 

radnych o opinię w tym temacie, oczekiwał jasnej deklaracji i kierował się głosem większości. 

Grażyna Charytoniuk – Michiej  prosiła o przekazywanie informacji  o sposobie segregacji  

odpadów w taki sposób, aby była ona dostępna także dla osób, które nie korzystają z 



Internetu. Pytała ponadto o kryteria wyboru dróg do przebudowy. Wyraziła swoje 

niezadowolenie z tego powodu, że droga Ostrówki – Dawidowicze pomimo uzyskanego 

dofinansowania znów  została pominięta. 

Burmistrz wyjaśnił, iż odbiorca odpadów  ma za zadanie przygotowanie i dostarczenie 

mieszkańcom materiałów informacyjnych na temat segregacji. Odnośnie zaś budowy drogi 

Ostrówki – Dawidowicze oznajmił, że nie może podjąć się budowy wszystkich dróg, które 

uzyskały dofinansowanie, gdyż przekracza to możliwości budżetu Gminy Zabłudów. 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie przekazania skargi do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. 

Projekt uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  

w Białymstoku omówił Pan Lech Krzymiński. Pan kierownik poinformował, że do Urzędu 

Miejskiego w Zabłudowie wpłynęła skarga Prokuratury Rejonowej w Białymstoku na uchwałę 

nr V/32/2015 Rady Miejskiej w Zabłudowie z dnia 24 marca 2015 roku w sprawie ustalenia 

stawek opłat za zajęcie pasa drogowego na cele niezwiązane z budową, przebudową, 

remontem, utrzymaniem i ochroną dróg gminnych, dla których zarządcą jest Burmistrz 

Zabłudowa zmienioną uchwałą nr XXVIII/250/2017 Rady Miejskiej w Zabłudowie z dnia 29 

września 2017.  Uchwale tej zarzucono niezgodność zapisu § 4 ust. 3 w brzmieniu: „Za 

niepełny rok kalendarzowy wysokość rocznych stawek obliczana jest proporcjonalnie do 

liczby miesięcy umieszczenia urządzenia w pasie drogowym.” z art. 40 ust. 5 ustawy o 

drogach publicznych (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz. 470) i sposób obliczenia wysokości rocznej 

opłaty za zajęcie pasa drogowego w celu umieszczenia urządzeń. Nieścisłość dotyczy zapisu 

literalnego w uchwale, ponieważ faktycznie w decyzjach administracyjnych wydanych przez 

organ Burmistrza Zabłudowa stawki obliczane były zgodnie z art. 40 ust. 5 ustawy o drogach 

publicznych tj. proporcjonalnie do liczby dni umieszczenia urządzenia w pasie drogowym. Na 

podstawie obowiązującej od 2015 r. uchwały wydanych zostało 289 decyzji zezwalających na 

umieszczenie urządzeń. W każdej z tych decyzji liczbę dni umieszczenia urządzenia w pasie 

drogowym przez okres krótszy niż rok obliczano prawidłowo 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały zgodny  

z drukiem nr 28/2020.  

Rada uchwałę Nr XVIII/132/2020 podjęła w wyniku głosowania 14 głosów „za”. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej powiatowi białostockiemu na dofinansowanie zadania 
inwestycyjnego. 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy  finansowej powiatowi białostockiemu na 

sfinansowanie zadań inwestycyjnych omówił Burmistrz.   



Rozpatrywany projekt dotyczył udzielenia dotacji z budżetu Gminy Zabłudów w kwocie: 

1 891 176,83 zł, z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania pn.: „Budowa drogi powiatowej nr 

1469B na odcinku Protasy – Folwarki Małe, Etap II (Gm. Zabłudów. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydali radni na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały zgodny  

z drukiem nr 24/2020.  

Rada uchwałę Nr XVIII/133/2020 podjęła w wyniku głosowania 14 głosów „za”. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej powiatowi białostockiemu na dofinansowanie zadania 
inwestycyjnego. 

Kontynuując Rada rozpatrzyła kolejny projekt uchwały dotyczący udzielenia pomocy  

finansowej powiatowi białostockiemu na sfinansowanie zadań inwestycyjnych. Projekt 

przedstawiła Burmistrz Adam Tomanek. 

Rozpatrywany projekt uchwały dotyczył  udziela się pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu w kwocie: 669 817,50 zł, z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania pn.: 

„Przebudowa z rozbudową drogi powiatowej nr 1484B na odc. Niewodnica Nargilewska – Kudrycze 

(Gm. Juchnowiec Kościelny, Gm. Zabłudów)”. Projekt został wniesiony pod obrady sesji, gdyż zaszła 

konieczność zwiększenia dotacji w związku z nieplanowanymi wydatkami związanymi z  

wykonaniem  dodatkowych zjazdów nieujętych w dokumentacji projektowej na działki o nr 

ewidencyjnych 105, 106, 48, 14/4, 56, 59 i 60. Dodatkowy koszt zjazdów wyniósł 15000,00zł.   

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydali radni na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały zgodny  

z drukiem nr 25/2020.  

Rada uchwałę Nr XVIII/134/2020 podjęła w wyniku głosowania 14 głosów „za”. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zabłudów na 
2020 rok. 

Skarbnik Gminy – Jolanta Iwaniuk przedstawiła projekt uchwały dotyczący zmian w 

budżecie gminy Zabłudów na 2020 rok (Druk Nr 26/2020). 

Pozytywną opinię do projektu uchwali radni na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Głos w dyskusji zabierali kolejno: 

Radny Andrzej Michalczuk zabrał głos w sprawie przebudowy lokalu przy ul. Św. Rocha 

w Zabłudowie.  Stwierdził, że działania w sprawie podziału lokalu na dwa odrębne 

mieszkania socjalne zostały podjęte niedawno  pomimo, że inwestycja ta została 



wskazana do realizacji na początku roku.  Radny wyraził przekonanie, że zadanie to jest 

pilne, gdyż zabezpiecza potrzeby gminy  na wypadek nieszczęśliwych zdarzeń w wyniku, 

których  ktoś będzie potrzebował tymczasowego mieszkania zastępczego.  

W nawiązaniu do powyższej wypowiedzi Burmistrz wyjaśnił, że zgodnie z obowiązującymi 

przepisami, w celu podziału mieszkania na dwa odrębne lokale potrzebna jest dokumentacja, 

która jest obecnie przygotowywana 

Głos w dyskusji zabrał radny Paweł Dobiecki, który  poparł apel radnych Grażyny 

Charytoniuk Michiej oraz Marty Aleksiejczuk – Szotko o budowę nawierzchni drogi 

Ostrówki  – Dawidowicze. Apelował także o wykonanie nawierzchni drogi Halickie – 

Białostoczek.  Pan Paweł Dobiecki zwrócił się z pytaniem o to, dlaczego te dwie drogi 

zostały usunięte z budżetu? Czy ktoś wywierał na Burmistrza presję? 

Pan Adam Tomanek poinformował, że osobiście musiał podjąć trudną decyzję i 

zaproponować w projekcie tylko te drogi, które będą wykonane w bieżącym roku. 

Ostatecznie decyzja, które drogi będą wykonane należy do Rady. Wyjaśnił, że jeżeli 

można mówić o jakiejkolwiek presji, to istnieje ona w kontekście wykonania jak 

największej ilości inwestycji. 

Kontynuując swoje wystąpienie Radny Paweł Dobiecki złożył wniosek o zmianę 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zabłudów na 2020r: 

Wniosek nr 1  

Z załącznika nr 3 do projektu uchwały należy usunąć n/w pozycje: 

 nr 21 pn. „Rewitalizacja Parku Miejskiego w Zabłudowie w ramach złożonego 

wniosku do Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego na 

lata 2014-2020”.   

 nr 27 pn. „Wydatki związane ze zmianami arch itektonicznymi, konstrukcyjnymi 

w projekcie budowlanym i kosztorysach dla inwestycji pn."Dom kultury wraz z 

niezbędnym zagospodarowaniem terenu, infrastruktury technicznej, rozbiórką 

linii napowietrznej i budowa linii kablowej na działce nr 278/11 w Zabłudowie",  

i za uzyskaną w ten sposób kwotę  650000 zł umieścić w wykazie zadań inwestycyjnych 

przedsięwzięcie pn. „Budowa sieci wodociągowej Zajezierce – Bobrowa”. 

Uzasadniając swój wniosek Radny stwierdził, że zaopatrzenie mieszkańców wodę  na 

potrzeby spożywcze i sanitarne to podstawowe zadanie gminy w świetle stanu suszy 

hydrologicznej. 

Radna Grażyna Charytoniuk Michiej, nawiązując do wniosku Radnego Pawła 

Dobieckiego, stwierdziła, że w  związku z suszą budowa wodociągów jest sprawą  

kluczową. Zwróciła się z pytaniem do Burmistrza, czy jeżeli Gmina złoży wniosek  o 

dofinansowanie, to będzie miała środki na udział własny w tym przedsięwzięciu?  

Radny Dariusz Drewnowski wystąpił w imieniu mieszkańców wsi Rafałówka, którzy 

oczekiwali od gminy wykonania w I kwartale 2020 roku dokumentacji projektowej 

budowy nawierzchni drogi Kucharówka – Rafałówka – Zabłudów.  Radny przypomniał, 



że taki termin podał Burmistrz na sesji w listopadzie 2019r .  Pan Dariusz Drewnowski 

wyraził ubolewanie w związku z wycofaniem tej inwestycji z wykazu zadań 

inwestycyjnych. 

W sprawie poruszonej przez Radnego Dariusza Drewnowskiego wypowiedziała się (w 

formie pisemnej)  także sołtys wsi Rafałówka – Monika  Czołpik – Kiełbasa. W Piśmie 

skierowanym do Burmistrza i Rady Miejskiej w Zabłudowie, Pani sołtys także wyraziła 

ubolewanie z powodu  wycofania drogi  z budżetu. Prosiła jednocześnie o poprawę 

nawierzchni w/w  trasy poprzez utwardzenie destruktem. 

W związku  z zakończeniem dyskusji prowadząca obrady poddała pod głosowanie 

wniosek radnego Pawła Dobieckiego. Wniosek został przez Radę odrzucony w wyniku 

głosowania: 1 głos „za”, 10 głosów „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące”.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały zgodny z drukiem  

nr 26/2020.  

Rada uchwałę Nr XVIII/135/2020 podjęła w wyniku głosowania  8 głosów „za”, 3 głosy 

„przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące”. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umów 
dzierżawy 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umów dzierżawy omówił 

Pan Wiesław Dąbrowski. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały zgodny z drukiem  

nr 27/2020.  

Rada uchwałę Nr XVIII/136/2020 podjęła w wyniku głosowania 11 głosów „za”.  

Zamknięcie obrad 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Antonina Kuna zamknęła 

obrady wypowiadając formułę: „Zamykam XVIII sesję Rady Miejskiej w Zabłudowie”.  

Podjęte na sesji uchwały, imienne wykazy głosowań jawnych oraz nagranie z zapisem 

wizji i dźwięku stanowią integralną cześć niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca Rady 

Antonina Kuna 

Protokolant  

Joanna Jakoniuk  


